
Skoleelever på Christianshavns Skole om Christianshavn  

- Sammenfatning på undersøgelse i december 2022 

 

Om respondenterne:  

 44 elever fra 8.-9. klasserne  

 Tæt på 50 % har boet på Christianshavn det meste af deres liv 

 35 % bor i andelsbolig og 28 % i ejerbolig  

 Kønsmæssigt er der lige mange drenge og piger, som har besvaret undersøgelsen. 7 % angiver 

deres køŶ soŵ ”andet”.  

Medieforbrug:  

 Mest anvendte medier er: Youtube, Instagram, TikTok, SnapChat (mellem 58 % og 79%) 

 33 % bruger Facebook 

  Om Christianshavn 

- Generel skøn bydel, som giver gode rammer for et godt hverdagsliv 

- Gode butikker (29 %) og stilhed (27 %) er de to forhold, hvor flest er ”eŶig i ŵiŶdre grad” 

- 49 % svarer, at de er ”eŶig i ŶogeŶ grad” i at bydelen har gode mødesteder udendørs – 37 % er 

”eŶig i høj grad”.  
- 18 % er helt enig og 35 % er enig i, at der er tegn på, at Christianshavn udvikler sig til en bydel for 

de mere velstillede.   

- Flest mener, at der en god balance mellem restaurationer og detailhandel.  

Bolig  

- Flest - 28 % - mener ikke, at der partout skal være et plejehjem på Christianshavn 

- 48 % synes, at der skal komme flere husbåde på Christianshavn 

- Boligproblematikken skal løses ved at bygge nyt i form af flere husbåde og ved at udnytte loftsrum.   

 

Transport 

- Mest anvendte transportformer i dagligdagen: Cykel 56 %, kollektiv transport 26 % og gang 13 %.  

- Flest benytter metroen på ugentlig basis: 36 % 

- Flest er enig i, at det er en god idé med mere metro i København. Med hensyn til M5 foretrækker 

flest den lilla linje og ser gerne en station på Holmen.  

- Der er stor tilfredshed med cykelbroerne, ligesom flest 46 % gerne vil have bredere cykelstier på 

Torvegade.  

- Fremkommeligheden skal løses med følgende trafikformer: Metro 85 %, Bus 74 %, cykel 67 %. 

Byudvikling 

- Flest - ϱϲ % ”ved ikke” - hvilke principper der er vigtigst for dem i forhold til Nyholm 

- Refhaleøen besøges ”eŶ gaŶg i ŵelleŵ” – flest, 45 %, synes ikke, at det er vigtigt at få indflydelse 

på Refshaleøens udvikling.  

- Ønsker til udviklingen på Refshaleøen: Natur 47 %, butikker 45 %, de nuværende aktiviteter 34 %  



- Flest, 63 %, synes ikke, at Lynetteholm er god idé. Stormflodsikring er det bedst argument for at 

gennemføre byudviklingen. Bekymringen for projektet går på, om havmiljøet i Øresund påvirkes 

negativt og om det vil have et negativt klima-aftryk på København 

 

Centrale mødesteder på Christianshavn  

- Flest 54% er enige i, at Christianshavns Torv trænger til et løft fx med mere grønt. Sankt Hans Torv 

og Enghave Plads kan tjene som inspirationskilder. 

- 62% vil gerne bevare Grønlandske Handels Plads med Broens Gadekøkken-aktiviteter 

Havnen  

- Foretrukne aktiviteter i havnen: Badning, Paddle boards, vandcykler, rekreationsområder til fred og 

ro 

- Flest, 43%, har ønske om bedre toiletforhold ved havnen – bedre opholdsmuligheder og sauna til 

vinterbadning    

- Der er en 50/50 holdning til om antallet af turistbåde i kanalerne skal begrænses. 

Natur 

- Biodiversitet skal fremmes ved at inddrage parkeringspladser og asfalterede strækninger 

- Støj opleves ikke som et tiltagende problem (68 %) og derfor også nej tak til stillezoner. 

- Ja tak til ynglepladser i stadsgraven - 32 % er helt enige 

- Ja tak til mere kunst og kultur i bydelen – 32 % er enige. 


